
CIJALISTICKOG SAVEZA RADNOG NARODA OPĆINE SAMOBOR 

ZAPOČELI SU IZBORI 
rgane radničkog samoupravljanja 
u izbori za organe radničkog samou-

Prvi su održali izbore u poduzeću 
>k će do 25. 01. mj. biti završeni iz-
naširn poduzećima. Pripremama za iz-
e organizacije posvetile su najveću pa-
incima radnih kolektiva predlagame su 
ste sindikalnih podružnica. Ove su li-
idopunjavali ili predlagali izmjene, ta-
većeg broja predloženih moći izabrati 

zbori to značajniji, jer se održavaju 
a |Sie vrše pripreme za Kongres radnič

kih savjeta. — Povodom ovih izbora za radničke sa
vjete i (kongres radničkih savjeta, održan je pro
šireni plenum Općinskog sindikalnog vijeća. Na tom 
plenumu data su sva uputs'.va u vezi ovih izbora. 
Izabran je odbor od predstavnika SSRN-a, Općin
skog sindikalnog vijeća i Vijeća proizvođača, koji 
će rukovoditi svim poslovima u vezi kongresa .rad
ničkih savjeta. Ovaj se odbor sastao, pa je nači
njen plan njegovog djelovanja. 

Za izradu izvještaja o razvitku i djelovanju 
radničkog samoupravljanja na teritoriju naše opći
ne izabrana je komisija od 6 članova. 

ukoliko korisnih zaključaka 
i sjednici Savjeta za poljoprivreda i 
»-a općine Samobor donijet je niz va-
;a za daljnje unapređenje poljoprivređ-
i na području ove općine. U prvom re-
y je pitanje, koje bi investicije u po
le najbrže rezultate u širokoj poljo-
iksi. Odlučeno je, da se u ovoj godini 
000.000 dinara uglavnom u sitne po-
ka preko mjesnih Poljoprivrednih ža
co je predviđeno podizanje plantažnih 
algovu, Javorku i Kravljaku na povr-
30 k. j . , kao i kalcifikacija zemljišta 

preko 30 k. j . umjetnih livada u Ke-
arcelama zadrugara. Nabavka stada cd 
rino ovaca za proširenje ovčarskog o-
ak; značajan je prilog popravku prilika 
Žumberka. 
edna zađiruga. Samobor otpočela je u-

proizvodnjom ranog povrća na povr-
j . s a uređajem za umjetnu kišu, dok 
, zadlruga Sv. Nedjelja nabavlja 1 trak-

eij zavoda za voćarstvo u Bistracu 
Se odbornicima NOO-e Samobor o 
vtim rezultatima i načinu rada. 

tor UŠ prikaenim oruđima za obradu zemljišta svo
jim članovima. Poljoprivredne zadruge Samobor, Sv. 
Nedjelja i Kerestinec nabavit će 3 preše za stočnu 
hranu silažu, jer je to najbrži put popravku krmne 
baze i povećanju proizvodnje mlijeka za tržište. — 
Osim toga predviđa se podizanje preko 60 betonskih 
jgno!jišta, \ jajma za gnoj n i području općine čime će 
se uštediti velike sume novca, koje danas formalno 
propadaju za povećanje prinosa raznih poljoprivred
nih kAltura, a td će također biti daljnji prilog za 
popravak higijenskih prilika sela. 

Na sastanku je osnovana općinska komisija za 
sprovođenje nagradnog natjecanja u poljoprivredi za 
1957. gcd. Prijave naprednih poljoprivrednika, koji 
žele stupiti u borbu za visoke prinose uz primjenu 
savremene agrotehnike i boljeg sjemena naših naj
važnijih poljoprivrednih kultura kukuruza i krum
pira, već se prikupljaju. 

Tclme frontu naprednih snaga u selu ove godi
ne pridružit će se mladi zadrugari u okviru svo
jih školskih zadruga, koje će se osnovati kod svih 
•cismiogođišnjih škola u selima ove općine. Pored na
vedenih, pitanja članovi Savjeta postavili su nova, 
kao osnivanje vodne zajednice, organizirano korište
nje seoskih pašnjaka, osnivanje punktova za umjet
no cisjemenjivanje krava i ostale sitne stoke, koja 
će se rješavati na idućim sjednicama Savjeta za po
ljoprivredu i šumarstvo. 

Sjednici je prisustvovao nar. zastupnik Valečić 
i predstavnici kotara, općine i zadruga. 

Sjetva hibridnog kukuruza 
Mnogi poljoprivrednici uvidjeli ffcu još prošle go

dine da su sjetvom hibridnog kukuruza postigli ve
će prinese. — Tako je Juro Grom iz Otoka postigao 
urod od 44 mtc. po jednom k. j . Ekonomija poljo
privredne zadruge Samobor 35 Tn.tr. a i mnogi drugi. 
Tö je potaklo veći broj poljoprivrednika, da siju 
hibridni kukuruz. Do sada se na području Samo
borske zadruge prijavilo 75 domaćinstava, i oni su 
već sklopili ugovor sa zadrugom, koja je nabavila 
dobro sjeme Wisconsin s klijavosti više od 90o/0, 
to potrebna umjetna gnojiva. 

Zadruga je u stalnoj vezi sa stručnjacima iz 
Poljoprivredne stanice, koji zainteresiranim poljopri
vrednicima daju stručne savjete, ispituju zemljište 

i daju uputstva o načinu sjetve i upotrebe umjetnih 
gnojiva. Stručnjaci ove stanice su tokom zime obi-
laziii sela, održavali grupne sastanke s poljoprivred
nicima upućujući ih na pripreme za sjetvu hibrid
nog kukuruza. 

Prema predviđenom, planu ove će se godine za
sijati više od 100 k. j . površine pod hibridnim ku-
kuruzcim, a što je prema prošloj godini za 50 o/o 
više. U tome imade veliku zaslugu Poljoprivredna 
zadruga Samobor, koja poljoprivrednicima kreditira 
sjeme i gnojivo. — Sjetva hibridnog kukuruza zna
či napredak u povećanju poljoprivredne proizvodnje 
u našoj općini. M 

PROSLAVE... 
dana mladosti 

Na sjednici Komisije za fizički odgoj NOO Sa
mobor govoreno je o pripremama za proslava Dana 
mladosti. Tekom mjeseca svibnja u našoj domovini 
omladina će održati razne kulturne i športske pri
redbe. 

Priredbe i takmičenja na području naše opći
no započet će 1. svibnja i trajati do 25. svibnja 
kada je Dan mladosti. — U tom razdoblju naročito 
će se posvetiti pažnja športskim priredbama. — Na
damo se, da će svuda gdje ima omladine u škola
ma, selima, poduzećima, biti izvršene pripreme i da 
će to biti zaista omladinska manifestacija u kojoj 
ćemo vidjeti snagu i vrijednost naše omladine. ZT 

. . . omladinskih brigada 
1. travnja održana je svečana akademija u Na

rodnom domu povodom proslave Dana omladinskih 
radnih brigada. — Pred dupkom punom kino dvo
ranom izveden je svečani dio programa. Poslije him
ne, koju je odsvirala gradska glazba, referat o zna
čenju toga dana održao je omladinac drug Marijan 
Rešetar, istaknuvši velike napore i još veće uspje
he omladine u radu na izgradnji mnogih značajnih 
objekata u našoj zemlji. Omiadina Samobora oku
pljena u I. Samoborskoj brigadi stajala je među pr
vima pokazavši uzoran radni elan i pridonijela ta
ko svoj ogromni obol na podizanju naše privrede. 

Folklorna grupa sindikalne podružnice tvornice 
»Elektrona, nastupila je s nekoliko * lijepo uvježba
nih narodnih kola. Pjesme omladini recitirali su o-
mladinci Josip Cetina i Boris Martinović. Pjevački 
zbor Narodne osmogodišnje škole Samobor otpjevao 
je 3 pjesme. Na kraju je folklorna grupa otplesa-
la narodno kolo a glazba odsvirala jednu koračni
cu. — Za vrijeme održavanja akademije druga gru 
pa Omlađinaea palila je krijesove ispred zidina Sta
roga grada dugo u noć, — i time dala toj sve
čanosti naročitu draž. i stvorila posebno svečano 
raspoloženje kod omladine i odraslih. MB 

Donašaju se tarifni pravilnici 
Ovih dana rade komisije radničkih savjeta, Op

ćinskog sindikalnog vijeća i Narodnog odbora opći
ne na donošenju novih tarifnih pravilnika. Do da
nas! je potpisano GOo/o tarifnih pravilnika, a do 20. 
o. mj- će vjerojatno biti potpisani svi tarifni pravil
nici. — Iako često ima različitih gledanja na poje
dine probleme, ipak do sada nije bilo pro'olema, ko-

. ji se nebi mogao riješiti. 

http://Tn.tr
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IZ DOMA NARODNOG ZDRAVLJA 

Flnorografiranje 
na području općine Samobor 

KakO smo već više puta objavili, tuberkuloza 
je na našem području još uvijek značajan zdravstveni 
problem, — pa ne samo zdravstveni već i socijal
ni, ekonomski, financijski i t. d. Ta se izrazito so-
njalno-međicimka bolest ne može suzbiti bez plan
skog, sistematskog i korjenitog zahvaćanja čitave 
zdravstveno službe, uz pomoć svib društvenih fak
tora — te uz učestvovanje čitavog pučanstva. 

Jedna od najuspješnijih metoda za brzo otkri
vanje tbc-oboljenja u najširim slojevima naroda jest 
F l u o r o g r a f i|r a n j e, t. j . rentgensko snimamje plu
ća. Kod dobro organizirane fluorografske akcije, ko
ja treba da uz očekivani odaziv pučanstva obuhvati 
oko 90o/q/ pa i [više svih obveznika, mogu se usta
noviti siva plućna oboljenja toga područja. Daljnjim 
redovitim pregledima i pretragama u Antitbc-dispan-
zeru Doma Narodnog Zdravlja izlučit će se od na
đenih plućnih oboljenja s v i s l u č a j e v i p l u ć n e 
t u b e r k u l o z e , kako bi se pravovremeno priveli 
liječenju i tako pod nadzorom specijalističke službe 
spasili od težih oblika te bolesti i njenih katastrofal
nih posljedica za samog bolesnika, njegovu obitelj 
i čitavu zajednicu. 

Nesumnjiva je dakle korist od takve akcije za 
pučanstvo, — toliko više, što se baš znatan broj 
početnih i i. zv. »tihih« oboljenja krije u udaljeni
jim seoskim naseljima, često među ljudima, koji još 
ni ne misle da boluju od tbc — te naravno obič
no vrlo kasno dolaze do spoznaje i otkrića svog 
tbc-oboljenja! 

Uz BCO-rijepljenjo za djecu i omladinu, koje 
već danas — svega 8 godina od kako se redovito 
provodi u našoj zemlji — pokazuje svoje blagotvorne 
rezultate (vanredno smanjenje teških oblika dječje 
tuberkuloze), baš su nam se fiuorografska snima
nja u pojedinim našim krajevima pokazala kao jed
na od najuspješnijih i najbržih metoda t. zv. pre
ventivnog rada na .suzbijanju tuberkuloze! 

Na području naše općine proveli smo u siječnju 
o. g. flnorografiranje svih radnika, službenika i na
mještenika ' — Oisiguianika Filijale ZZSO u Samo
boru, is rezultatom koji nas nije iznenadio, ali je 
potvrdio, da su oboljenja od tbc pluća kod nas 
još vrlo brojna (oko 4o/0). 

Na osnovu podataka našeg Antituberkuloznoga 
dispanzera i prema dobivenim sugestijama s telre-
na donesena je odluka, da se već u travnju i svib
nju ove godine provede fluorografske snimanje kod 
cjelokupnog pučanstva, od 15 godina starosti na vi
še, na području Mjesnog" ureda Galgovo — s rad
nim mjestima u Galgovu, Sv. Marlinu, Konjščici, Mol-
vicama, Rakovom Potoku i Pavučnjaku. Raspored 
čitave akcije, koja će se provesti predvidivo u vre
menu odi 22. travnja do 10. svibnja, bit će posebno 
objavljen i u obliku .službene obavijesti dostavljen 
svakojn kućanstvu na navedenom teritoriju. 

Kao i u drugim zemljama, gdje se fluorografi-
ranje redovito i stalno provodi, bit će ono i kod 
na,« provedeno kao o b a v e z n o i b e s p 1 a t n o. 

Očekujemo, da će svi naši ljudi znati pravilno 
oeijehiti napore, koje zdravstvena služba ulaže za 
poboljšanje i za napredak zdravlja naroda, — te 
da će svojim stavom i primjernom disciplinom pri
donijeti punom uspjehu ove fluorografske akcije. 

. . (Dr. I. V.) 

ZDRAVSTVENA PREDAVANJA U SELIMA 
U okviru Narodnog sveučilišta održano je ne

koliko zdravstvenih predavanja u selima uz prika
zivanje filmova. U ovom slučaju pokazuju naši li
ječnici, da im nije žao trudla i vremena, da jedan dio 
od toga odvoje i za naše selo kome itekako treba 
pomoći u borbi za svladavanje mnogih bolesti, koje 
.vladaju .selom, a posljedica su zaostalosti, nazad
nih shvaćanja i običaja. 

Takva predavanja, koja su i dobro posjećena 
održana su: 6. IV. u Rudama i 7. IV. u Sv. Mar-
finu (dr. Georgijević), 13. IV. u Rakov Potoku (dr. 
Mažuran) i 14. IV. u Grdanjcima (dr. Veronek). — 
Piema razrađenom, planu rada Narodnog sveučilišta 
takva predavanja održat će se i u ostalim selima, 
a započet će i redovito prikazivanje filmova po se
lima. M 

ODBORNICI OPĆINSKOG VIJEĆA I VIJEĆA PROIZVOĐAČA 
Obišli izložbu Urbanističke osnove Samobora, gradilište nove škole, 

Zavod za voćarstvo u Bistracu i naselje u Bregani 
7. o. mj. u jutro posjetili su odbornici obih 

vijeća NOO-e u zajednici ß rukovodećim službeni
cima općine izložbu Idejne studije urbanističke osno
vo. Samobora, koja je prošlog mjeseca ofvoirena u 
gradskom muzeju. S velikim zanimanjem saslušali 
su prisutni obrazloženje u vezi važnosti urbanist ič-
ke osnove za planski razvitak Samobora i s puno' 
pažnje razmotrili izložbu. 

Nakon izložbe učinjen je posjet gradilištu nove 
škole na Stražniku. Vannđan utisak čini veličina 
toga objekta i lijepi vidici kroz prozore nove ško
le ha Samobor. Ćulo se niz pohvalnih izjava od 
strane prisutnih. 

Pojslije obilaska gradilišta škole uputili su se 
odbornici u Ristrac u posjetu Zavodu za voćarstvo. 
Prisutnima je upravitelj Zavoda drug Mođrić na vr
lo zanimljiv način iznio razvitak tamošnjeg zavoda. 
Spomenuo je rezultate na unapređenju voćarstva, 

Na kraju je učinjen posjet novoizgrađenom na
selju Bregana, — gdje je razgledano naselje, tr
žnica i restauran. 

Pogled na dio voćnjaka u Bistracu. 
Lijevo breskve — Desno pokusi osjemenjivanja jabuka. 

Odbornici Općinskog vijeća i Vijeća proizvođača na gradilištu nove škole u Samoboru. 

D R U Š T V E N E V I J E S T I 

GODIŠNJA SKUPŠTINA GRADSKOG ODBORA CK 
Gradski odbor Crvenog križa za grad Samobor, 

održao je 9. travnja u čitaonici Narodnog doma svo
ju godišnju skupštinu. Skupštini se odazvao vrlo 
malen broj članova, pa je ta okolnost ponukala pred
sjednika Odbora dra. Adalberta Georgijevića, da u 
svoim pozdravnom govoru istakne tu činjenicu, pođ-
vukavši da u mnogim, a naročito u Skandinavskim 
zemljama organizacija CK imađe u narodu duboku 
ukorijenjenu tradiciju i biti član CK tamo je za 
svakoga, a naročito za žene veselje. Crveni križ u 
lim zemljama imađe i svoje zdravstvene ustanove, 
bolnice i drugo, dok kod nas u Samoboru CK ne 
živi kaka bi trebalo i moralo biti. 

Prestanko|m postojanja NO-a kotara Samobor, ko
tarski Odbor CK postao je općinski Odbor i tim 
časom izgleda, prestao je B radom. 

Poslije predloženog dnevnog reda izabrano je 
Radno predsjedništvo u koga su ušli drugovi: Bar-
bulov, Sente, Buzina, dr. Veronek i Savić. 

Tajnički izvještaj podnio je drug Ivšak, i iz njega 
se vidi prilično mrtvilo u radu roganizacije, za koje 
snosi odgovornost u dobroj mjeri i sam tajnik. Na
dalje je iz izvještaja vidljivo, da i evidencija član
stva nije sređena, jer cd 600 članova koliko ih je 
upisano, ne zna se gdje su i tko su mnogi od tih 
članova. — Kao pozitivno u radu CK podvučeno je 
održavanje tečajeva za. žensku omladinu uz surad
nju Higijenskog zavoda, pa pokušaj organiziranja te
čaja za prvu pomoć te lijepi broj održanih zdrav
stvenih predavanja uz film. Djelomično1 je i sređena 
evidencija osoba kojima treba pružiti pomoć. 

Nadalje u školskoj kuhinji u Samoboru prima 
topli obrok 1.148 učenika dok u svim školama na 
području općine takav obrok prima 4.500 učenika. 

Baniji zaključak, da i učenici u privredi primaju 
topli ručak uz naplatu od 30 dinara izgleda nije 
sproveden u život zbog opiranja obrtnika, da plate 
razliku do stvarne cijene koštanja. 

Sadašnje prostorije u kojima je smještena ku
hinja ne odgovara sivrsi zbog toga, što je prosto 
rij a vlažna i malena, ali u ovom slučaju obzirom 
na prilike u Samoboru važno je, da je kuhinja pro
radila. — Kupalište vodi CK i to je obzirom na ve
like izdatke u odnosu na prihode teret za CK i 
tu bi trebalo nešto učiniti. Tu bi trebala pomoć NO-a 
ili da ga netko drugi preuzme od CK. 

U diskusiji u pitanju smještaja školskih kuhinja 
govorio je dr. Georgijeviić i podvukao, da prostorije 
u kojima su smještene iste ne odgovaraju svim hi
gijenskim uslevima, ali je ipak dozvoljen rad jer 
sad nema mogućnosti za biranje odgovarajućih pro
storija za smještaj, ali ta mogućnost se traži i vje
rojatno će se naći, pogotovo kad se izgradi nova 
školska zgrada. 

Uvedena je i kućna radinost, koja se aa sada 
ograničila na radove ma jbeksitilu i od nje se očekuju 
u budućnojsti veći prihodi. Bilo je go'Vo'ra i o potre
bi uređenja modernih ptraonica. Zdravstvena služba 
zna šta bi trebalo učiniti, aii mi još nemamo uslo-
vo i kcd nas će tek vrijeme učiniti svoje. Mi ne
što takova imamo već u Kumrovcu, a u budućno
sti imat ćemo ih više — rekao je na kraju đr>. 
Georgijević. 

Kanđidaciona komisija predložila je novi ple
num od 42 člana pa je izražena nada, da će ple
num u izabranolm sastavu uz malo dobre volje mo
ći učiniti mnogo na polju djelovanja CK u Samoboru. 

Konstituiranje 60 se izvršiti naknadno. MB 
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Od djelovanja organa radničkog upravljanja 
zavisi da II će bili ostvareni planovi 

Radnički savjeti, i upravni odbori privrednih po
duzeća treba da rukovode ekonomikom politikom po
duzeća i |da budu nosjoci novih socijalističkih od
nosa u njima. Radnički savjeti poduzeća na područ
ju općine Samobor u svome dosadašnjem radu po
stigli su zavidne uspjehe. Oni već aktivno rukovode 
ekonomikom, svojih privrednih organizacija, brinu se 
o izvršavanju planova proizvodnje, financijskim re
zultatima, uspjesima i vode borbu protiv slabosti. 

PoiS|tepena stabilftacija tržišta sve više prisilja
va radničke savjete, da se pozabave osnovnim pi
tanjima ekonomike poduzeća, da usavršavaju struk
turu njihova poslovanja i pronalaze mogućnosti za 
sniženje troškova proizvodnje, kako bi izdjržala u 
konkurentsjkoj borbi s drugim poduzećima i ostva
rila platni i dpuge fondove. 

Ni privredni sistem nije do sada u dovoljnoj mje
ri stimulirao tvornice i poduzeća, da se bore za 
sniženje troškova za proizvodnju, za (rasterećenje od 

Ovih dana u Samoboru i oko njega 
Lijepe i (tople dane počam od 7. o. mj. zami

jenili Sju hladni i kišoviti. Ima li mrazeva, no bez 
veće štete po usjeve. 

* * * 
Senzaciju je Ovih dana pobudila pojava kola za 

polijevanje ulica (preseka) s konjskom zapregom. 
Nd kao za inat — već drugi dan pala je kiša i 
prašina je likvidirana, a koia za polijevanje sada če
kaju — prašna vremena. 

* * * 
Kocke — asfalt — kocke — asfalt!? 

' Treba da se odluči, što je bolje za Perkov-
ćevu ulicu. 

Stručnjaci u Karlovcu predlažu: asfalt. 
Stručnjaci u Zagrebu predlažu: kocke i asfalt. 
Stanovnici Samobora žele: da se što prije do

vrši. 

suvišne radne snage i za suvremeniju organizaciju 
rada. Uvoz većih količina robe za široku potrošnju, 
stabilizacija tržišta, a naročito usvojene izmjene u 
uredbi o raspodjeli ukupnog prihoda privrednih or
ganizacija, daju privrednim organizacijama više po
ticaja da se bore za veću dobit i veći dohodak, jer 
to to utjecati na plaće zaposienog osoblja. 

Troškovi proizvodnje treba da budu centralno 
pitanje u radu radničkih savjeta. Radnički savjeti 
trebali bi da se trude, da preko stručnih grupa vr
še analizu po^iovanja poduzeća, kojim rukovode. Oni 
uebi smjeh dozvoliti, da se u poduzeću materijal
ni troškovi u toku godine povisuju, za više miliju
na dinara, a da se radnički savjet uopće ne za
interesira zašto je do toga došlo. 

ima slučajeva, da se ne vrše analize nego se 
jednostavno kaže, da su povećane cijene sirovina, 
iako su ove porasle samo djelomično u odnosu na 
povišenje, a sva ostala sredstva utrošena nepotreb
no, jer nije postojala staina briga o štednji mate
rijala. 

U tvornicama bi trebalo stalno i sistematski vo
diti brigu o poboljšanju organizacije (radi i Iran^por-
tu, o smanjenju utroška sirovina, naročito onih iz 
uvoza i o podizanju stručnosti radne s i age. U po
duzećima gdje se ovo bude dosljednije provodilo 
ostvarit će se veći dohodak i fondova poduzeća, a 
samim tim< i veće plaće radnika. Od djelovanja rad
ničkih savjeta i upravnih odbora zavisi, da li će 
se ostvariti postavljeni planovi proizvodnje i povećali 
nacionalni dohodak. 

Za ispunjenje osnovnih društvnih propoTcija i 
za ispunjenje društvenog plana proizvodnje bitka se 
vodi u poduzećima. To drugim riječima znači, da 
su poduzeća osnovne ćelije naše komune, u kojima 
se vodi borba za povećanje dohotka, za povećanu 
proizvodnost rada i za jačanje materijalnih osno
va naše socijalističke zajednice. 

Obzirom na ovako složene i važne zadatke i 
funkcije radničkih savjeta, veoma važno pitanje pred

stavlja pružanje svestrane pomoći radničkim savje
tima od strane političkih organizacija, organa via 
sti i svih ostalih činilaca, koji su pozvani da po
mažu organe radničkog samoupravljanja u njihovoj 
društvenoj funkciji. 

Nedovoljna briga i staranje cirgana radničkog u-
pravijanja o osnovnim životnim pitanjima radnika 
indirektna otječe na produktivnost, a time na do
hodak i dohit poduzeća. Zato bi se novoizabrani or
gani radničkog samoupravljanja trebaii više nego 
dosadašnji pozabaviti pitanjem kadrovske politike u 
poduzećima. Prije svega riječ je o stručnom uzdi
zanju i odgoju mladih kadrova, o problemima is
hrane, o pitanju prijevoza od mjesta stanovanja do 
do poduzeća; i t. đ. Ovi problemi su do sada u do
brom broju privrednih organizacija zanemareni 

Važna je i to, da radnički savjeti uspiju mo
bilizirati i radne kolektive na ostvarenje zadataka, 
koji se postavljaju radi unapređenja proizvodnje. — 
Učešće radnih kolektiva u radu radničkih savjeta 
predstavlja jedno od najvažnijih pitanja na koje or
gani radničkog samoupravljanja treba da obrate 
pažnju. 

Društvenim planom Narodnog odbora općine Sa
mobor za 1957. god. predviđeno je ostvarenj-e bru
to proizvoda u društvenom sektoru privrede u u-
kupnom iznosu od 2.385,455 000 dinara ili 18,7o/o 
više od ostvarenja u 1956. god. Ostvarenje nacional
nog dohotka predviđeno je u ukupnom iznosu od 
Din 1.056,132.000 ili za 22o/0 više od ostvarenja u 
1956. god. Od privrednih oblasti najveće je pove
ćanje u industriji i ono iznosi 23o/o. 

Realizacija plana naše općine ovisi o izvrše
nju individualnih privrednih pianova u industrijskim 
i drugim poduzećima. Opravdano se očekuje da će 
radni kolektivi poduzeća i njihovi organi radmčkog 
samoupravljanja uložiti maksimum truda i angaži
rati se što je više moguće u,pravcu da se realizi 
raju predviđeni planski zadaci, koji su usmjereni 
na poboljšanje životnog standarda radnih ljudi i e-
konomskom prosperitetu općine kao osnovne ćelije 
za izgradnju socijalizma u našoj zemlji. IB 

Život i smrt druga Mose Pijade 
Nagla i prerana, sjmtrt uzela nam je prekaljenog 

borca, revolucionara i neprežaljenog sina naše do
movine druga Mošu Pijade. Kao student širio je 
kojmumstičku ideju i radi toga je bio 14 godina na 
robiji. U Lepoglavi upoznao se s drugom Titom i 
drugim političkim, zatvorenicima. Po dolasku na slo
bodu stupio je u borbu protiv okupatora i bio među 
prvim borcima zajedno s drugom Titom. 

Nakon oslobođenja naše zemlje od okupatora 
drug Moša Pijade radio je na visokim državnim 
poslovima, a zatim izabran kao istaknuti političar 
za predsjednika Savezne Narodne Skupštine. Za u-

Wrh wom örndacu 
Divna šumo, opet listaš 
rosna, mirisna, 
i sa ranim suncem 
čekaš vjernog srnđača. 
Srndač danas ne će doći 
visok ponosan, 
jeB ga je jučer ubio 
lovac okrutan. 
Jučer odjeknuše šumom 
hici okrutni 
i ubili mnogo smđača 
makar su bili nevini. 
Zora će se nad vrhuncem 
jako čuditi 
što se srndač zauvijek 
ne 6e buditi. 
I sunce je danas izašlo tužno, 
što se srndač nije budio. 
Tužnu vijest ptice su širile, 
što se to jučer dogodilo. 
Stajala neka breza 
žalosna, spuštene kose 
i njoj su išle suze: 
kapljice jutarnje rose. 
Šumski potočić maleni, 
što kroz krvavu travu prohodi, 
čistio je posljednje kapi 
srndačeve nevine krvi. 

Ksenija Matota, V. c razred 

I>je>oji štitio 
čvršćenje mira u svijetu putovao je u razne zemlje 
i primao strane delegacije. 

Na takvoj dužnosti zatvorile su se zauvijek nje
gove dalekovidne oči i junačko srce prestalo je da 
kuca. 

Drug Moša Pijade bio je veliki prijatelj pionira. 
Borio se protiv nepismenosti i' za širenje školstva. 
Svooi unuku Vladimiru često je znao pregledavati 
zadaće i podučavao ga u slikarstvu, te mu znao 
reći: »Ti oeš biti umjetnik«. Vladimir je danas tu
žan jer je prerano izgubio svoga dragog djeda i 
dobrog učitelja. 

Nikada se toliko suza nije prolilo kao za dru
gom Mošom Pijade. 

Neka je vječna slava drugu Moši Pijade! 
Krešo Profeta, IV. b raz. Samobor 

P A D O B R A N C I 
Radio sam u polju. Najednom se sa aerodroma 

u Sv. Nedjelji digne jedan oveći avion. Tromo se 
kretao i imao čudni zvuk. Tada moji prijatelji za-
grajaše: »Julka! Petica«! Odmah iza toga digao se 
i drugi avion istoga tipa. Na pomoćni aerodrom u 
Sv. Nedjelji stigla su sanitetska kola i radio stanica. 
Avion »Petica« uzme pravac, a za njim i drugi a-
vion »Trojka«. 

Najednom se nebo zabijelilo od padobranaca. 
Avioni baciše svoje torbe i krenuše po drugu gru
pu padobranaca. 

Međutim padobranci padahu polako na zemlju. 
Kad su dodirnuli zemlju, padobrani ih povukoše, 
i osjetilo se strujanje zraka. — »Divno je skakati 
iz aviona« — govorili su neki. Mi djeca pomogli 
amo im pokupiti padobrane i spremiti ih u torbe. 
Zatim Siino svi krenuli prema sanitetskom kamionu. 
Dobili smo svilenih konopaca i drugih stvari. Ja sam 
se najviše zadržavao kod radio-stanice. Tu je ka
petan razgovarao s prvom grupom i ispitivao ih, 
koliko će još grupa skakati. 

Avioni se opet digoše. Veselju našemu nije bilo 
kraja, i svi smo trčali prema letećim padobranci-
ma. Pitao sam jednoga od njih, kako se osjeća gore 
u visinama. On mi je rekao.- »Kad skočiš iz aviona 
i pogledaš oko sebe, vidiš nepregledan svemir, a 
kad pogledaš ispod sebe, vidiš znak za ateriranje 
i sitne ljude i kuće, dok polako padajući opažaš 
sve jasnije i veće«. 

Zatim mi je malo žalosno rekao: »Danas je bio 
zadnji skok, jer mi idemo kući«. Razveselio sam se, 
kad mi je rekao, da će svake godine doći novi pa
dobranci i opet skakati iz aviona. 

To osvajanje visina i skokovi iz aviona, mene 
naročito privlače, pa bi i ja htio da postanem pa
dobranac i skačem iz aviona. 

Franjo Burić, Nar. osmogod škola, Sv. Nedjelja 

ZANATSKA KOMORA ZA KOTAR ZAGREB 
ISPOSTAVA SAMOBOR 

Broj: 118.-1957. 
P O Z I V 

NA REDOVITU GODIŠNJU SKUPŠTINU 
Zanatske komore za kotar Zagreb, Ispostava u Sa
moboru, koja će se održavati dne 28. travnja (ne
djelja) u 10 sati prije podne u prostorijama či
taonice Narodnog doma u Samoboru, sa slijedećim 

Dnevnim redom: 
1. Otvaranje skupštine po predsjedniku Ispostave; 
2. Izbor Radnog predsjedništva od 3 člana, 2 ovje

ro vit el ja zapisnika i zapisničara; 
3. Izvještaj Upravnog odbora o radu u god. 1956.; 
1. Čitanje bilance za godinu 1956.; 
5. Diskusija o izvještaju, kao i bilanci, te odobre

nje istih; 
6. Čitanje proračuna za godinu 1957. i diskusija 

o istom; 
7. Plan rada Ispostave za godinu 1957. ostaje kao 

i za godinu 1956.; 
8. Molbe i žalbe sa strane članova; 
9. Razno. 

Ukoliko u određeno vrijeme ne bude prisutan 
dovoljan broj članova (50o/o), skupština će zapo
četi jedan (1) sat kasnije. 
Tajnik: Slavko/ Mihl Predsjednik: Franjo IvanšČak. 

»PREHRANA« ZANATSKO PODUZEĆE SAMOBOR 
raspisuje 

N A T J E Č A J 
ZA RADNO MJESTO ŠOFEBA U. ILI 111 KLASE 

Pismene ponude slati na gornje poduzeće. — 
Nastup službe 1. V 1957. god. — Plaća po tarifnom 
pravilnuku poduzeća. 
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Održana sjednica Savjeta za socijalnu 
politiku i narodno zdravlje 

10 travnja održao je Savjet za socijalnu politiku 
i narodno zdravlje svoju (redovitu sjednicu — Na 
sjednici je douijeto nekoliko nacrta Odluka iz obla
sti socijalne politike i narodnog zdravlja i to: Od
luka o podjeljivanju socijalnih pomoći (pročišćeni 
Ickslj, Odluka o osnivanju Fonda za dječju zaštitu • 
(pročišćeni tekstj, te Odluka o obaveznom fluoro-
gnuiranju (renlgenskoun. snimanju) stanovnika na 
području općine Samobor. 

Naš razvitak uslovio je da je bilo nužno do
nijeti ove odluke. Odluka o podjeljivanju socijalnih 
pomoći, odnosno njen pročišćeni tekst daje šire zna
čenje ulozi Savjeta za socijalnu politiku i narodno 
zdravlje. Do sada je Savjet rješavao pojedinačno 
razne podneske za podjeljivanje socijalnih pomoći 
i to je opteretilo Savjet, da se nije mogao dovolj
no posvetiti vođenju opće politike iz oblasti zdra
vlja i (Socijalne zaštite. Radi toga je Odlukom pred
viđeno da individualna rješenja o podjeljivanju so
cijalnih pomoći donosi Komisija, koju imenuje Sa
vjet. U skladu s ovom odredbom Savjet je formi
rao Komisiju u slijedećem sastavu: Mira Kovači-
ćek iz Samobora, Milica Brišnik iz Samobora, Pe-
lar Dukić iz Samobora, Stjepan Tandarić iz Kota
ri i Vinko Jakopee iz Samobora. U Komisiju su 
ušla 2 člana Savjeta, 1 od SSRN-a, 1 od Saveza 
boraca i 1 od društva »Naša djeca«. 

Dalja novost-je u lome, što se ne mijenja drugo-
stepeni organ (koji je do sada bio N00 Zagreb), 
a sada će žalbe prema prijedlogu nacrta Odluke rje
šavati Savjet za socijalnu politiku i zdravlje u svim 
slučajevima gdje je rješenje đonijeto po Komisiji. 

Takodei' je predviđeno da jednokratne pomoći 
do 3.000 dinara podijeljuje načelnik Odjela, a do 
T).000 dinara Komisija. 

Odluka o osnivanju Fonda za dječju zaštitu (pro
čišćeni tekst) 'ima svoje značenje u tome što sire; 

razrađuje namjenu Fonda, prihoda i uloga Uprav
nog odbora. Fond ima pozitivno značenje u pravcu 
unapređenja zaštite djece. 

Odluka o obaveznom fluorograiiranju (rentgen-
skom snimanju) stanovnika na području općine, ima 
svoje posebno značenje. Ista je odraz težnji našega 
društva, a posebno naše općine da se ima što bo
lji uvidi u stanje zdravlja naših građana, a najročito 
tuberkuloznih oboljenja. 

Odlukom su predviđene kaznene sankcije, tako 
da osoba koja je obavezna t. j . starija od 15 go
dina, da se odazove pregledu — snimanju, a to 
ne učini može biti kažnjena do 1.000 dinara nov
čane kazne. Kazna je predviđema zbog toga, što se 
ovdje radi o zaraznoj bolesti, koja se liječi na tro
šak općine, a opasno je da bolesnici šire zarazu 
u okolini kuda se kreću. 

Također je Savjet donio rješenje da se isplati 
500/0 osiguranih sredstava, i to: općinskom fondu 
CK-a 150.000 dinara, općinskom odboru Saveza bo
raca 100.000 dinara i Fdnđu za dječju zaštitu 120.000 
dinara. 

Zatim je predloženo NOO-e, da sß sve zubarske 
usluge za školsku djecu plaćaju iz sredstva pre
ventivo NOO-e. Ovo zbog toga što se otkriva niz 
oboljenja zubi kod školske djece, a mnogi roditelji 
ne poklanjaju pažnju saniranju zubi djece, a nezdra
vi zubi su često uzrok za razna oboljenja. Do sada 
po pozitivnim propisima 50 o/o troškova, kao i sam 
rad u Ambulanti snosi NOO-e, a ovi izdaci bi bili 
minimalni, a korist za poboljšanje zdravlja najmla
đih velika. 

Mišljenja .sam, da bi ovaj prijedlog NOO-e tre
bao usvojiti, jer je to u interesu zdravlja buduće 
generacije. . • D B 

314 ha, a treći 20. III.- opet 11 Stipkovu na površini 
od 35 ha. Kod toga posljednjeg požara stradalo je 
mnogo mladica i nagorjelo prilično stabala i šteta 
se cijeni na 150.000 dinara. 

U poisljednjem, slučaju došlo je do brzo interven
cije samoborskih vatrogasaca, a išlo tako< i iz osta
lih obližnjih mjesta i uz velike napore i rad kroz 
cijelu noć uspjelo je požar lokalizirati i spriječiti 
milijunske štete. 

Ta nesmotrenost, a možda i zloba stavila je u 
pokret veliki broj nesebičnih vatrogasaca, koji pod 
cijenu najtežih napora i otpaismih situacija izlažu svo
je zdravlje i živote, da bi spasili narodnu imovinu, 
koju ,s| druge strane neirazumni pojedinci olako shva
ćaju. Svakom pojedincu trebalo bi biti građanska 
dužnost da čuva narodnu, prema toma i svoju imo
vinu S s malo više opreznosti ne bi 'dolazilo do 0-
vakvih slučajeva. 

Samobor 
dobio ljevačku Zadrugu 

Sin u igri zapalio 
gospodarsku zgradu 

26. pr. mj. izbio je požar na gospodarskoj zgra: 
đi Josipa Kraljića iz Samobora i počinjena šteta 
cijeni se na preko 300000 dinara. Ustanovljeno je, 
da je do požara došlo ha taj način, što se je sin 
Kraljića igrao šibicama i u jednom času prišao si
jenu, koje je bilo u spomenutoj zgradi. Obzirom 
da je zgrada bila puna sijena i kukruzovine pla
men je za čas zahvatio čitam zgradu od koje su 
ostali samo goli zidovi. 

Vatrogasci su stigli na garište u roku od 11 
minuta i uspjeli su sprječiti da dođe do veće šte
te. Uglavnom je izgorjelo oko 50 q sijena i kro
vište gospodarske zgrade. 

Veliki požar u Sv. Martinu 
29. pr. mj. dugi i reski zvuk samoborske si

rene dao je naslutiti, da se opet radi o požaru. 
Užurbani vatrogasci u času su se našli na zbor
nom mjestu pred zgradom gradske općine. Palo je 
mnogo pitanja, gdje i šta gori. 

Saznali smo, da je ovaj puta požar do teme
lja uništio zgradu u Sv. Martinu, u kojoj je smje
štena pošta i trgovina Poljoprivredne zadruge. 

Iz ureda pošte uspjelo se spasiti novac i ne
što inventara, dok je iz trgovine iznesen samo 
onaj dio robe, koji je bio opasan za razbuktavanje 
požara, kao pet role j i mast. 

Prema izjavi poslovođe trgovine, do požara je 
došlo uslijed eksplozije petrolejke iz koje je zapa
ljeni petrolej pao na šibice koje su bile na stalaži 
i u času eksplodirale i proširile plamen. Poslovođa 
je, kako dalje kaže, pokušao plamen ugasiti jed
nom vrećom, ali se ista u času zapalila. Dok je 
otrčao po vodu nije se dalo više ništa pomoći. 

Vatrogasci su stigli na lice mjesta za nešto ma
nje od pola sata i uz velike napore spasili nešto 
ali vrlo malo. Šteta se cijeni na nekoliko milijuna. 
Zaduženje će pokazati kolika je vrijednost izgorjele 
robe od koje je prilična količina bila tekstil. Od 
zgrade su ostali goli zidovi i to u dobroj mjeri 
oštećeni. M 

Učestali šumski požari 
U svega nekoliko dana izbila su u 3 navrata 

šumski požari u šumama Žumberka, koji su, za
hvaljujući brzoj intervenciji vatrogasaca prošli bez 

većih šteta. Po sivoj prilici se radi o nepažnji pu-
šača, koji odbacuju čikove na suho lišće, a da ih 
prethodno ne zgaze i pogase. — Međutim imade i 
drugih pretpostavki i u tom se pravcu vode izvidi. 

Prvi požar je izbio 17. III. u predjelu Štip-
kovo, i tojn prilikom izgorio je samo Iistinac i leže-
vina na površini od 15 hektara. Tri dana kasnije 
požar se pojavio u predjelu Koljači, na površini od 

Ovih dana započela je radom I. samoborska za
družna ljevaonica obojenih motala, sa sjedištem na 
Griču br. 1. Zadružna ljevaonica ima u svom sa
stavu 1 kupolnu peć i dvije zemljane. Za sada su 
učlanjena u Zadrugu 4 vrsna majstora ljevača. 

Osnivanje Zadruge u Samoboru vrlo će korisno 
poslužiti samoborskoj industriji, koja će se iziravno 
u samom, mjestu moći koristiti proizvodnjom ljeva
onice. — Mlađoj zadruzi želimo mnogo uspjeha u 
njenom daljnjem radu. ' B 0 

Kriminalna kronika 

Meso bolesnih svinja 
prerađivali u kobasice. 

Mesar Alojz Pečnik, kupovao je bud zašto u-
ginule svinje zaražene vrbanceim „i u zajednici s 
mesarom Antunom Gunčićem, prerađivao u kobasi
ce. — Na podnesenu prijavu organi NM odmah su 
poveli izvide i utvrdili istinitost prijave. — Protiv 
obojice vodi se istraga. 
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Autosaobraćajna povezanost Samobora 
sa Zagrebom i okolicom 

Autosaobraćaj no poduzeće Samobor u posjeduje 
vrijeme nabavila je nekoliko autobusa i time došlo 
u mogućnost, da uvede neke nove autobusne linije 
na relaciji Samobor—Zagreb, Samobor—Rude, Samo
bor—Lipovec. 

Uvađanjem tih novih linija i k tome još kao 
novost nedjeljna linija Samobor—Zagreb i obratno, 
udovoljeno je davnoj potrebi za što bolju vezu Samo
bora sa Zagrebom i -okolicom. 

Sad je Samobor komunikaciono dobro povezan 
i nije više pitanje otići u Zagreb i vratiti sp natrag, 
a. da jaje za to ne izgubi cijeli dan. — Samobor 
je tim saobraćajnim vezama postao bliza periferija 
Zagreba i tu okolnost Samoborci i Zagrepčani ko
riste u punoj mjeri. 

Niže donosimo vozni red, koji vrijedi od 1. 
III. ove godine. 

Obrtna pcđuzeća »Autosaobraćaj« Samobolr vozi 
na radne dane: 

Polazak iz Samobora, Trg kralja Tomislava u: 
G.30, 8.30, 12.15, 16.00, 19.00 sati; 
Polazak iz Zagreba, Prenadovićev trg u: 
7.20, 930, 14.30, 18.00, 20.30; 
Nedjeljom i blagdanima polazak iz Samobora 

u Zagreb s Trga kralja Tomislava u: 700, 13.00 
i 19.00 sati; 

Polazak iz Zagreba s Preradovićevog trga u 
Samobor u: 800, 1400, 2030 i 22.30 sati. 

Autosaobraćaj no pcduzeće »Turisl« vozi istovre
meno s Trga kralja Tomislava na todne dane: 
Polazak iz Samobora u: 720, 9.30, 14.30 i 20.00 s; 
Polazak iz Zagreba (Preradovićev trg) u Samobor u: 
6.30, 8.30, 13.00, i 19.00 sati. 

Autobuisni vozni red Samobor—Rude—Samobor 
vrijedi od 15. XI. 1956. na radne dane: 
Polazak iz Samobora u: 4.50 i 1425 sati te su
botom u 16 sati. 
Polazak; iz Ruda u: 525, i 15.00 sati, te subotom 
u 16..30 sati. 
Nedjeljom polazak s kolodvora u: 6.30, 7.55 i 9.25 
sati i s Trga kralja Tomislava u 14.30 sati i vozi 
da Brasilovja. 

Polazak; iz Ruda u :7.15, 8.40, 10.10 i 17.30" sa
ti. Po potrebi vozi i u 18.30, koji stiže na autobus 
za Zagreb, koji polazi u 19 sati. 

Po potrebi vozi grupe veće od 20 osoba u svim 
pravcima mimo voznog reda. 

Nedjeljni vozni red Samobor—Smefovišće—Pod-
lipovec: polazak sa samoborskog kolodvora u: 7.55 
9.25 sati ukoliko imade dovoljan broj putnika, te 
iz Samobora ß Trga kralja Tomislava u 14.45 s. 
Povratak iz Podlipovca u 17.30 sati i stiže na vlak 
koji polazi iz Samobora u 18.30 ili autobus u 19.00 
sati. 

Redovita linija ,'samo srijedom i subotom: Sa
mobor—Gornja Vas (Žumberak). Polazak iz Samo
bora (garaža) u: 4.30 a ispred Narodnog doma u 
15.30 sati. — Polazak iz Gornje Vaši u: 6.45 i 
19.00 sati. 

Cijeno vožnji na toj relaciji su slijedeće: 
Samobor—Grdanjci 10 km Din 50 
Samobor—Grabrovica 16 km Din 80 
Samobor—Stojdraga 20 km Din 100 
Damobor—DrmicJ 23 km Din 120 
Samobor—Poklek 25 km Din 130 
Samobor—Nova sela 28 km Din 150 
Samobor—Budin jak 32 km Din 180 
Samobor—Gornja Vas 35 km Din 200 , 
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II • PROSVJETA • KULTURA • PROSVJETA • KULTURA • 

Narodno sveučilište 

Predavanje 
o mogućnosti leta u svemir 
Predavanje o temi: »Lot u svemir« održao je 

2. travnja u okviru Narodnog sveučilišta prof. Oli
ver Vitasek, asistent zvjezdarnice i član Geograf
sko -matematičkog instituta. 

Predavao je ustvrdio, da nije daleko mogućnost 
obzirom na napredak tehnike, let u svemir. Već je 
riješena pitanje lijetaia, koje bi imalo oblik raket
nog projektila i posebno pitanje bilo je oslobođe
nje projektila od zemljine sile teže, a koje je ri
ješena na taj mačim, što će ga atomska raketa od
baciti brzinoim od oko 12 km u sekundi. Daljnja 
prosječna brzina trakete iznosila bi oko 40000 km 
na iSat i tolm brzinom stigla bi na Mjesec za ne
koliko sati. U Americi je osnovano poduzeće, koje
mu je cilj poduzimanje letova na Mjesec, koje bi, 
uspije li eksperimenat takvog leta, eksploatiralo (rud
na bogatstva Mjeseca, Marsa i ostalib planeta. 

Ta zanimljivo predavanje slušalo je preko 500 
Oisoba i šteta je, što se nije dobro čulo u zadnjim 
redovima zbog slabog organa predavačeva. Poslije 
predavanja prikazan je film o pokusnom ispaljiva
nju raketa i o nekim tipovima aviona. M 

Seminari za radnike 
Prosvjetna ustanova stavila se u vezu s Rad

ničkim sveučilištem, radi organizacije seminarta za 
stručno obrazovanje iradnika u Samoboru. 

Nakon izvršenih pripirema započeo je seminar 
za radnike tvornice čarapa, »Sloboda«. Seminar će 
trajati 6 mjeseci, a predavači će biti stručne osobe. 
Za isti među radnicima vlada veliko zanimanje. — 
Nastoji se organizirati tečajeve za radnike metalne 
struke i drvodjelce. Ovdje postoje poteškoće za pre
davače stručnjake metalne struke, ali i to pitanje 
će biti povoljno riješeno. Z T 

Iz Narodnog sveučilišta 
fG. travnja (utorak) održat će predavanje uz 

filn sveuč. prof. dr. Ivo Rubić, tema: »Najnovija 
istraživanja Antarktika«. 

U okviru rada Narodnog sveučilišta bit će 19. 
travnja (petak) prikazan odličan američki film »Pra
vnik u Rimu«. U glavnim ulogama Gregory Peck i 
Audry Hepburn. Cijene ulaznicama snižene. 

23. travnja (utorak) odiržat će u Narodnom sve
učilištu predavanje prof. Ladisdav Čoti, tema: »Rad 
i njegov značaj za pojedinca i zajednicu. 

Kazal iš te 

Izvedba operete »Silva« u Samoboru 
Na samoborskoj pozornici izvedena je 5. IV. 

»Silva«, opereta u 3 čina od Emmericba Kalmana. 
S posebnim nestrpljenjem građanstvo Samoboira je 
očekivalo tu izvedbu. U nekoliko navrata zbog o-
pravdanih razloga dolazilo je do odgađanja. Sve u-
laznice za operetu razgrabljene su još u mjesecu 
veljači kad je opereta ugovorena tako, da je velik 
broj ljubitelja kazališta ostao bez ulaznice, odno
sno mogućnosti, da sluša izvedbu zbog premalog 
kapaciteta kina đvotrane. 

Ta, da ju nazovemo sočna opereta primljena 
je oid prisutnih naročito lijepo, a uprava kazališta 
»Komedija«, učinila je ,sve, da izvedba ne zaostane 
za izvedbama u Zagrebu, koliko god je to bilo mo
guće obzirom, na skučeni prostor samoborske po
zornice, iia^ kojoj se treba, u pojedinim scenama, 
pojaviti i pa 50 osoba ođjedamput. 

Već sama pojava miljenika samoborske publi
ke: Mirjane Dančuo, Vlade Štefančića, Dani ftegine, 
Jože Šeba, Vlade HoTvatina izazvala je buru pljeska. 
Po prvi puta upoznali smo mladu talentiranu umjet
nicu Slavicu Kaurić, koja je u času uspjela osvo
jiti publiku, pa se oi njoj još dugo poslije izvedbe 
govorilo samo najljepše. 

Mislimo, da je izlišno govoriti o glumi svakoga 
pojedinca jer su sve to poznati majstori-umjetnici, 
koji su dali maksimum od sebe ne podcjenjujući 
ukufl samoborske publike sa željom, đa ostave što 
ljepši utisak i pruže potpuni umjetnički užitak, što 
im je i uspjelo. 

Ta lijepa opereta sa svim učesnicima u izved
bi, počev od nosilaca glavnih uloga do statista, maj
stora scene, i onih dolje nevidljivih u orkestru s 
dirigentom Milanom Asićcm na čelu os!a' će sa
moborsko] publici trajno u sjećanju, kao jedan od 
rijetkih i lijepih kulturnih doživljaja. M P 

Kazalište lutaka otpočelo radom 
Samoborsko Kazalište lutaka otvorilo je ovogo

dišnju sezonu s 2 igrokaza u jednoj predstavi i 
to: »Žabac smjelko« igrokaz u jednoj slici i »Snje-
žana« igrokaz u dvije slike. 

U utorak 9. IV. predstava je odigrana za naj
mlađe i njihove roditelje dok je u srijedu u 10 
sati odigrana za školsku omladinu sela, a poslije 
podne u 15 sati za školu u Samoboru. 

Izvedbu komada omladina je primili s posebnim 
veseljem, a i stariji su se ugodno zabavili skupa 
sa svojom djecom i uživali u izvedbi. 

Komad} je dobro uvježban i scenski dobro po
stavljen tako, da je pozornica djelovala uvjerljivo, 
naročita u dočaravanju bare u kojoj stoluje »Ža
bac Simjelkc«. — U glavnim ulogama nastupili su 
već poznati glumci: Marija Paar, Kata CnrV>večki, 
fludek, Dražen Mahović i drugi. 

Režija: M. Paar i Milivoj Vraničar. 

Veče pjesama, arija i dueta 
12. travnja nastupili su na simoborskoj pozor

nici Sameborcima dobro poznati sugrađani: Pelika 
Filipec, sopran, Vera Viifan, alt i Zvonko Prelčeo, 
tenor. 

Kao prva nastupila je Betika Filipec i svojim 
ugodnim .sopranom već kod prve pjesme osvojila 
samoborsku publiku, koja ju je iza svake točke na
gradila burnim pljeskom i cvijećem. -— Isto tako 
lijep dojam učinio je na prisutne dubok i prođclran 
alt Vere Viifan. Njezin siguran i graciozni:) nastup 
na pozornici dokaz je, da joj to nije ni prvi, a valjda 
ni zadnji nastup. Pjeva bez napora i rijetkom 1,-^ 
kućom, otpjevala je ariju iz »Samson i i Dalile < kao i 
»Carmen«.' 

Ugodan lirski tenor Zvonka Preičoca premašio je 
sva očekivanja, i ovini svojim nastupom đaO je na
slutiti, da se u njemu krije vrlo dobar i solidan o-
perni pjevač. Njegovo prirodno držanje na pozorni
ci dopušta i pređpostavku, da se u njemu krije i 
dobar glumac na kojima naša kazališna umjetnost 
itekako oskudijeva. 

Na bogatom repertoaru pored domaćih sklada
telja: Zajca, Reizera, Lučića, Gotovca, Lhotke, bili 
su bogato! zastupani i Istrani skladatelji: Hatze, Schu
bert, Puccini, Cajkovski, Saint Saens, Mascagni, Bi
zet, Offenbach, Čilea i Verdi., — Na glasoviru si
gurnom rukom, pratio je prof. Stanislav Operman. 

Nastup škole Vrapče u Samoboru 
Folklorna grupa Narodne o megođišnje škole 

Vrapče-Zagreb gostuje 26. travnja u Samoboru s 
bogatim programom, u dvije priredbe, posebno za 
đake pa podne u 16 sati i večernju u 19 sali za 
odrasle. U programu od 17 točaka obuhvaćeni su 
gotovo svi krajevi naše zemlje u narodnim nošnjama 
kraja iz koga je ples. 

Ta grupa gostovala je već u Zagrebu i okolici 
i pežnjela veliki uspjeh. Prihod od priredbe utro
šit će se za nabavu narodnih nošnja za potrebe 
škole, a u želji, da se što dulje sačuva taj lijepi 
i bogati narodni vez. — Narodni plesovi rado su 
gledani od najširih narodnih slojeva, a posebnu u-
logu u našem narodu odigrao je ples i narodna pje
sma, i 

Na smotri »Seljačke sloge« u Zagrebu drug Ti
to je pored ostalog rekao i ovo: »Narodni ples 
nije samo stvar seljaka, to je nešto duboko nacio
nalno, to je nešto što je ostalo iz pradavnih vre
mena na čemu su se naši narodi održali. U pje
smi i igri često su zaboravljali teške brige i tuge, 
ljudi su nekako lakše izdržali razne nedaće. Mi tre
ba đa čuvamo i gajimo1 te naše stare običaje, te 
naše naredne umotvorine«. 

Nadamo; se đa će i u Samoboru ti mladi ple
sači osvojiti samoborsku publiku. M B 

KINO »NARODNI DOM« PRIKAZUJE 
OD 1.-).-30. TRAVNJA SLIJEDEĆE FILMOVI' : 

17—18. »ZOV DIVL.IINF < — američki pustolovni 
film rađen po romanu Jarka Londona. O novu 
filma čini prijale j;4vo čovjeka i psa. Gledaoci M 
preno.se u atmosferu divljine sjevera i trke za 
zlatom, koju je London vj.nno opisao u svojim 
djelima. 

20 . -22 . »UMIREM SRETNA - roekstkanski film s 
poznatom glumicom Libertad Lamarque, Nakon fil 
ma »Jedan dan života opet jedna potresna dra
ma ljubavi i patnje. 

2-1.-25. »PREKRETNICA« američki film rađen 
prema priči Ecnesta Hemingwaya Poštena vlasnik 
ribarske lađo tonuo je u giib u-pošl-uja i tražio 
»prljavi novac«. Ipak so fceiio otresti lošega dru
štva. Na pučini u maloj barci konačno se odi
grala drama. 

27 . -29 . »ČOVJEK IZA PUŠKE« američki kolor 
western film. To je western u kojem je scena 
ri-t uzeo za. junaka jednog tajnog agenta. U glav
noj ulozi Hanđolf Scot. 

Obavijest građanima posjetiocima kioa! 
Prosvjetna ustanova ugovorila je z\ kino neko

liko odličnih filmova. Tako na dane 1. i 2. V. pri
kazujemo na redovitim predstavama film »Dijeli jor-
govan« pa ćemo za taj film vršiti pretprodaju karata 
od 25. IV. — Na dane 4—6. V. prikazujemo na re
dovitim predstavama najbolji film od 1.915. god. <lo 
danas a ratnim strahotama iz II. svjetskog rata. 
Film o istinitim dogođajima, u kome glumi najviše 
odlikovani ratnik) SAD-a, i to je i njegova biografija. 
To je film »Do pakja i natrag; u koloru. Pretprodaja 
karata za taj film vršit će se od 30. IV. Uprava 

Prikazan film djeci palih boraca 
U ponedjeljak 8. IV. prikazan je u Đačkom domu 

uski film za djecu palih boraca i žrtava fašistič
kog terora. Taj film kulturno-zabavnog sadržaja pri
kazan je b^pla tno i time omoguć-no djeci bez ro
ditelja, da ae kulturna iživljavaju. M 

«SLOBODI« TVORNICI ČARAPA 
ODOBREN PROGRAM ZA REKONSTRUKCIJU 

Republičko Izvršno Vijeće početkom ovoga mje
seca odobrilo je progirani za rekonstrukciju »Slobo
de« tvornice čarapa. 

Programom se piređviđa investicija 11 visini o<l 
210,000.000 dinara. 

Kako je strojni park tvornice čarapa već u 
vrlo derutnom stanju (fizička sposobnost iznosi još 
150/0) te/ je akcija za njegovo obnavljanje impe
rativna potreba, koja ne može čekali daljnja odla
ganja. 

Programom se predviđa kupovina oko 60 naj
modernijih pletačih strojeva, izgradnja kotlovnice i 
proširenje uskih grla. 

Proizvodnja bi porasla s prošlogodišnjih 3 mi
lijuna pari na 5,000.000 pari čarapa. 

Stavljanjem u pogon novih sredstava povećao 
bi se broj radnika prvenstveno žena. 

Ođcbrenjdm programa po Izvršnom Vijeću NRIT, 
izvršena, je. prva etapa priprema za rekonstrukciju. 
Nadajmo se, da će uz učešće poduzeća, NO-a op
ćine i kotara. Investiciona banka ubrzo odobriti kre
dit. M S 

JAVNA ZAHVALA 
Povodom smili moje supruge 

HERMINE ŽIBRAT 
ovim se putem zahvaljujem svim rođacima, prija
teljima i znancima, koji su dragu mi pokojnicu is
pratili na vječni počinak, grob joj okitili vijencima 
i cvijećem, a nama svoju sućut izrazili. 

Posebno zahvaljujem liječnicima dru. Georgije-
viću, dr. Vagner i dr. Stranić. koji su bolesnici u 
teškim časovima nastojali pomoći i olakšali joj boli. 

Tiigujućisuprug Mijo /ibrat 

Josipa, Josip, Mibela, Ivica i Marka, djeca 

http://preno.se
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Zaslužena pobjeda KK „Bregana" 
protiv KK „Trgouac" Samobor 

l susretu za kuglaško prvenstvo Zagreba, iz
među KK »Trgovac« iz Samobora i KK »Bregana« 
iz Bregane, go.sti su zasluženo pobijedili domaće. 

Jedna partija odigrana je po međunarodnom si
stemu s rezultatom 2.016—2.038 čunjeva i jedna par
tija po narodnom sistemu s rezultatom 283—290 
čunjeva u korist gostiju. 

Tom» ne previsokom razlikom gosti su osvojili 
sva 4 boda i na domaćin«* je, da u buduće utak
mici priđu ozbiljnije. 

Do ovakve razlike, odnosno pobjede gostiju ni
je trebalo doći, da su domaći ozbiljnije shvatili u-
takmicu i s manje podcjenjivanja i malo manje 
»peha« odigrali ove dvije partije. Gosti su pored 
lijepe igre imali i više sreće, zato ih pobjeda nije 
mogla mimoići. 

KK »Trgovac« u svom sastavu imade vrlo do
brih igraća, ali ima ih, koji su bacali kugle tek 
da ih bace — razumije se, to su poćetnici. MB 

Kuglaši Bregane u V. ligi 
Uz KK »Trgovački« iz Samobora u V. ligi ku-

glaškog momčadskog takmičenja pođsaveza Zagreb, 
zastupa općinu Samobor i kuglačka sekcija SD 
»Bregana«. 

Kroz dosadašnje prvenstvene nastupe »Bregana« 
je osvojila 10 od mogućih 12 bodova. 

Nadamo ,se, da će ova sekcija dostojno repre
zentirati SD »Breganu« i općinu Samobor i zauzeti 
jedno od boljih mjesta u V. ligi. 

Bregana raspolaže s dovoljno kuglača, ali će 
jo najvjerojatnije i dalje zastupati slijedeći igrači: 
Skočelić, Milinović, Kolarek, Knezović, Husak, Pro-
lić, Stanišak, Sovilj, Bešetar, ing. Zimic,. Agić, Ko-
elički, Jambrek. —Zlatkoz— 

U nepovoljnom položaju 
Predstavnik naše općine u I. razredu ZNP-a no

gometna momčad Bregane nalazi se u nepovoljnom 
položaju. Kroz čitavo jesensko prvenstvo nije se 
mogla riješiti posljednjeg mjesta sa svega 3 osvoje
na boda i nepovoljnom gol razlikom od 9:41. 

Da je Bregana u ovakvom položaju kriv je u 

mnogome nepovoljan ždrijeb, kada je Bregana kao1 

prvak Savske zone 1955. god. preskočila jedan ra
zred i našla se u Južnoj pod saveznoj grupi Va
raždin zajedno sa NK »Samobor«. Uz ovo, financij-
skiiproblen^i i nezdravo stanje u odboru društva do
velo je Breganu ,skoro do rasformiravanja. 

Godišnja skupština održana u veljači o. g., od
lučno je odbacila tezu rasformiran ja i dala u za
datak novom odbora, da se nastavi s daljnjim tak
mičenjem. 

Nažalost, mnogi ne shvaćaju, da je baš pravi 
razlog nepotrebno preskakivanje jednog razreda »Ad
ministrativnim, putem« stavilo NK »Breganu« u ne
zavidan položaj, još uvijek podržavaju tezu rasfor
miran ja. 

Redovitim treninzima i razumijevanjem NK »Sa
mobor«, Bregana je u dvije dosadašnje utakmicei 
proljetnog dijela prvenstva dala do znanja, da se 
je .situacija u mnogo ispravila. Još ima slabih mje
sta i prcanjalo kondicije, ali će se i ovo treninzima 
ispraviti. Borbenost, zalaganje i' disciplina igrača za
dovoljava, što je jedna od garancija za uspjeh. 

Teško je reći, da li će se moći ispraviti po
ložaj Bregane na tablici, ali ako se daju borbene 
prvenstvene utakmice možte se očekivati plod u tak
mičenju po novom .sistemu u drugom polugodištu 
ove godine. —-Zlatko— 

Pomoć društvenim organizacijama 
Savjet za prosvjetu i kulturu na sjednici od 9. 

IV. raspravljao je o iraspodjeli pomoći društvenim 
organizacijama na području naše općine. Komisija 
za društvene organizacije pri Savjetu za prosvjetu 
i kulturu i takva Komisija SSBN-a dale su za to 
obrazložene prijedloge. 

Društvene organizacije primat će kvartalno fi
nancijsku pomoć, a prvenstvo imaju one, koje su 
aktivne. Sredstva, koja su odobrena iz budžeta, moći 
će društvene organizacije trošiti samo za nabavku 
rekvizita i to onih, za koje su namijenjena. 

Donijet je i zaključak o održavanju Ilidropat-
skog kupališta i zgrade DTO »Partizan«. Brigu o 
tome vodit će organizacije, koje se služe tim objek
tima. Komisije će voditi brigu o pravilnom troše
nju dotacija i o korištenju inventara. 

Prvi pehar „PARTIZANA" DTO 
Samobor - osvojili pioniri 

Na takmičenju pionirskog višeboja u čast ko
tarske skupštine DTO »Partizan«, održane 3. III. o. 
g., učestvovali su i pioniri Samobora u starosti od 
10 do 12 godina. 

Program takmičenja bio je sastavljen iz više 
grana: preskok preko kozlića, vježbe oblikovanja sa 
spravama i bez sprava i štafete s loptom. 

Sistem ocjenjivanja je bio bodovanjem i tko 
jo najviše sakupio bodova bio pojedinac ili ekipa, 
osvojio je prvo mjesto. 

Po završetku takmičenja proglašeni su kao naj
bolji ekipa pionira Samobora s 260 osvojeni li bo
dova, a kao najbolji pojedinci opet pioniri iz sa
stava ekipe Samobora i to: Zdravko Ceirovečki, o-
svojio je I. mjesto i time proglašen najboljim pio
nirom starosti od 10 — 12 godina. Drugo mjesto o-
svojio je Boris Sipek, a treće Marijan flrpić. 

Kako je takmičenje bilo u čast skupštine DTO 
;.Partizan« kotara Zagreba, nagrade najboljima po
dijeljene su na svečani način, s tim što su pioniri 

bili počasni gosti skupštine i prva točka dnevnog 
reda skupštine bila je posvećena pionirima. 

Pioniri, postrojeni onako kako su bili kod tak
mičenja, burno pozdravljeni od stotiura delegata, pri
mili ,su Pehar najboljih. Kao ekipa nastupili su pi
oniri i to : Marijan Grpić, Nikola Petrokov, Branko 
Bošnjak, Zdravko Cerovečki, Bolris Bipek, Marijan 
Colić, Pepi Grdović, Branko Seve'rović, Drago Ba
sic, Zlatko Halužan i Drago Belak. DJ 

SPORTSKA AKTIVNOST 
U NARODNOJ OSMOGODIŠNJOJ ŠKOLI 

i Kao prošle, tako će ,se i ove godine održati 
srednjoškolske športske igre. Svakako da je potreb
no, da se već unaprijed vrše pripreme i razredna 
takmičenja, tako da učenici dođu na igre pripre
mljeni kako bi se takmičenja mogla lakše i bolje 
odvijati, a samim učenicima ne će tada biti takmi
čenje napor već zadovoljstvo. Ne zna se, da li su 
započela takmičenja u školama izvan Samobora, ali 
u Narodnoj osmogodišnjoj školi u Samoboru šport
ska aktivnost je na visini. Krajem III. mjeseca za
počela su razredna takmičenja u lakoj atletici i 
sportskim igrama. Time se učenici pod vodstvom 
svojih nastavnika stručno spremaju za nastup na 
Srednjoškolskim spori skim igrama. Srednjoškolske 
sportsko igre održat će se u mjesecu svibnju po
vodom Dana mladosti. ZT 

KUGLANJE 
U II. «Susretu od 7. IV. između domaćeg KK 

»Trgovac« i KK »Astra« Zagreb, domaći su pobi
jedili u igri po međunarodnom sistemu s 206 . ču
njeva dok su gosti pobijedili u igri po narodnom 
sistemu e 29 čunjeva. 

Od domaćih najveći broj čunjeva po međunarod
nom sistemu srušio je Ivan Skrnane (376), Tišma 
(363) i Blažević (359). 

Od gostiju najveći broj čunjeva srušio je Po-
savec (340), Kovačić (339) i Kostajnjek (321). U 
oba susreta domaći su imali jake protivnike, dobro 
uigrane i trebat će ozbiljno trenirati, da se poluči 
pobjeda i u narodnom stilu. M 

Veo prije mjesec dana NK »Samobor« je dao 
inicijativu za održanje Proljetnog kros, kojim se inače 
svuda otvara športska sezona u jednom mjestu. — 
lako je zapravo šporUka sezona za nogometaše već 
počela, Nogometni klub je htio tim prijedlogom po
taknuti ostala sportska društva, škole i radne ko
lektive da dolazi proljeće, kada se budi priroda iz 
zimskog sna, pa neka ßß i ljudi trgnu, neka sport
skim pozdravom — Proljetnim krosom — dočekaju 
proljeće. No to nije uspjelo, jer je navodno bilo 
prohladno. 

Konačna u suradnji sa školama, zahvaljujući 
drugarici Smiljki Levak i Željku Zlaticu, održan je 
u nedjelju 7. travnja Proljetni kros, uz sudjelova
nje učenika i učenica Narodne osmogodišnje škole 
ia Samobora, Škole učenika u privredi i Autome-
haničke škole. — Za DTO »Partizan« nastupio je 
1 natjecatelj. 

Bezultati takmičenja: 

Pioniri od V.—VI. razreda: 
1. Stanić Ivan, V. a 
2. Noršić Zđenko, VI. c 
3. Horvat Srećko, VI. a 

Pionirke od V.—VI. razreda: 

1. Sudnik Ivančica, V. a 
2. Bošnjak; Terezija, V. c 
3. Novino Ana, VI. b 

Pioniri od VII.—VIII. razreda: 

1. Mahovio Dražen, VII. b 
2. Kunštek; Zvonko, VII. a 
3. Iviček; Branko, VIII. a 

Pionirke od VII.—VIII. razmeđa: 
1. Turk Mirjana, Vili. c 
2. Budi Marija, VII. c 
3. Bubinić Blaženka, VII. c 

Svega je nastupilo 6ß pionira i pionirki. 
Omladinci: 
1. Koniarickj Oto, ŠUP 
2. Trkeš Mirko, ŠUP 
3. Fre,sl Marko, NK »Saraobotr« 
7. Svetina Joisip, Automehanička škola 
8. Tkalčić Slavko, DTO »Partizan« 

Uprava NK »Samobor« odlučila je, da pobjed
nicima Proljetnog krosa podijeli kao nagrade, »Sport
sku spomenicu«. Bilo bi potrebno, da se organizira 
prvenstva cijele općine u Proljetnom krosu. Prvo 
takmičenje je uspjelo zahvaljujući navedemm nastav
nicima. — Suci takmičenja: Smiljka Levak, Željko 
Zlatić, B. Bobičić i Zdenko Tenk. ZT 

Iz Auto-moto društva 
Vrijedno priznanje dano je našem motoristi Zden-

ku Fleissu, pobjedniku mnogih trka., kada je ovih 
dana, upućen na tečaj u Beograd. Na tečaju će 15 
najboljih jugoslavenskih: motorista u terenskoj vo
žnji trenirati pod vodstvom čehoslovačkog reprezen-
tativca Součeka. Tečaj će trajati 10 dana, a vodit 
će m na terenima Tane. — Po> svršetku tečaja odr
žat će se za sve učesnike natjecanje. Z T 

PBODAJEM^ ČETVEBOSOBNU KUĆU s lokalom i o-
.stalim komforom u središtu Samobora. — Upitati 
u uredništvu lista. 

PBODAJEM' JEDNOKATNICU s 2 komforna stana, 
jedan useljiv. — Upitati Zagrebačka ulica br. 4., 
Pirnat, krojač. 

'PBODAJEM OBANICU u površini od 800 č. hv. i 
gradilište, u površini od. 230 č. hv. — Upitati 
Zdravko Strmoli, Perkovčeva 1. 

PBODAJEM DECIMALNU VAGU nosivosti 750 kg. 
na pomične utege. — Upitati Gornji Kraj kod Mi
lana Noršića. 

TRAŽIM NAUČNIKA za elektrc-instalaterski zanat. 
U Obzir dolaze mladići isa svršenom osmogodišnjom 
školom. — Branko Mihajinec, elektroradionica, Sa-
imolboT, Livadićeva 16. dvorište. 

PBODAJEM GRADILIŠTE NA STBAŽNIKU, 5 minu
ta ođ Trga kralja Tomislava u površini od 433 
č. hv. uz povoljne uvjete. — Upitati iz usluge 
kod Stanka Kompare-a, Samobor, Šmiđlienova 8. 


